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چمران : اعتراض کارکنان بهشت زهرا 
دلچسب نبود!

چمران با بیان اینکه مسائل داخلی و حقوقی در بهشت 
زهرا )س( وجود داشت که حل شد، گفت: موضوع از این 
قرار بود که برای ســفر رفتن به کارمندان این مجموعه 
کمک می شد که آن ها گفته بودند باید نقدی پرداخته 
شود. اختلافی سر این موضوع ایجاد شده بود که حل و 
فصل شد.رئیس شورای شهر تهران با بیان اینکه مسائل 
داخلی و حقوقی در بهشت زهرا )س( وجود داشت که حل 
شد، خاطرنشان کرد: این اتفاق دلچسب نبود. موضوع از 
این قرار بود که برای سفر رفتن به کارمندان کمک می شد 
که آن ها گفته بودند باید نقدی پرداخته شود و اختلافی 
سر این موضوع ایجاد شده بود که حل و فصل شد. وی 
با اعلام اینکه بیش از آنچه در مجلس تصویب شــده در 
بخش مسکن اقدام کردیم و از سال ۸۳ در بافت فرسوده 
عوارض دریافت نمی شود، گفت: امروز هم بیشترین پروانه 
در بافت فرســوده صادر می شود، اما این کافی نیست و 
کمتر معطل کردن مــردم در صدور پروانه اهمیت دارد 
که ما تلاش کردیم، اما هنوز به نتیجه خاصی نرسیده ایم.

چمران با بیان اینکه خانم نجفی گفت که اصراری ندارد 
که شهردار به شورا بیاید، تصریح کرد: مراحل سوال طی 
نشده بود و باید انجام می شد. ما مسئله ای نداریم که از 
شهردار دعوت کنیم که پاسخ دهند. سوال ایشان منتفی 
نشــده و پاســخ کتبی خواهند داد و اگر شرایط و وقت 
اجــازه داد دعوت خواهیم کرد که موضوع مورد بحث و 
بررسی قرار داده شود. روال قانونی این است که تذکر داده 
شود تا پاسخ بدهند و اگر پاسخ داده نشد، سوال مطرح 
خواهد شد. فرد سوال کننده اصراری بر حضور شهردار 
نداشت. اما اینکه گفته اند اگر به سوال جواب داده نشود 
تا استیضاح پیش خواهند رفت دست خودشان است و 

صلاح مملکت خویش خسروان دانند.

شناسایی 20 نقطه بحرانی دستفروشی 
در تهران

مدیر عامل شرکت ســاماندهی صنایع و مشاغل شهر 
تهران با اشــاره به شناسایی ۲۰ نقطه بحرانی در تهران 
برای دستفروشــی از برخورد نیروی انتظامی با مافیای 

دستفروشی در محور چهارراه ولیعصر تهران خبر داد.
سعید بیگی در حاشیه دویست و شصت و یکمین جلسه 
شورای اسلامی شهر تهران در جمع خبرنگاران در تشریح 
روند ساماندهی دستفروشان در تهران گفت: دستفروشی 
در تهران ظرف دو سال گذشــته به یکی از موضوعات 
جدی شهرداری تهران بدل شده، موضوعی که در گذشته 
رها شــده بود و بر همین اســاس از ابتدای دوره ششم 
مدیریت شهری بررسی و مطالعاتی در این زمینه آغاز شد.

وی با بیان اینکه نهایتــا در نتیجه مطالعات، ۱۵ تا ۲۰ 
نقطه به عنوان نقاط بحرانی دستفروشی شناسایی شد، 
ادامه داد: آنچه که مانع تردد شهروندان می شود به عنوان 
ســد معبر مورد توجه قرار گرفت؛ لذا با پیگیری اعضای 
شورا و شهرداری تهران، کارگروه ویژه ای تشکیل شد که 
۲۰ نقطه را شناســایی کرد و تاکنون ۱۵ نقطه با تلاش 
شهرداران مناطق، نیروی انتظامی و شرکت ساماندهی 

صنایع و مشاغل شهر تهران ساماندهی شده است.

برخورد قضایی با سحر دولتشاهی 
به دلیل »انجام اعمال خلاف موازین 

اسلامی«
در پی انتشار بخش هایی از یک سریال در فضای مجازی 
که در آن سحر دولتشاهی در آن اعمالی خلاف موازین 
اســلامی انجام می دهد، با بازیگر، تهیه کننده و سکوی 

منتشر کننده آن برخورد قضایی شد.
قــوه قضاییه اعلام کرد:اخیرا بخشــی از یک ســریال 
در فضای مجازی منتشــر شده اســت که در آن سحر 
دولتشاهی بازیگر، در آن اعمالی خلاف موازین اسلامی 

انجام می دهد. 
در پی انتشــار این بخش از سریال در فضای مجازی با 
تهیه کننده سریال، سحر دولتشاهی به عنوان بازیگر آن و 

سکوی پخش سریال برخورد قضایی شده است.

ارائه شناسنامه اخلاقی به معلمان کذب 
است

وزیر آموزش و پرورش موضوع ارائه شناســنامه اخلاقی 
به معلمان را کذب محض دانســت و گفت: اگر کانالی و 
جایی این موضوع را مطرح کرده، مستنداتش را ارائه دهد، 
من جواب می دهم. این در حالیست که آب و برق هیچ 

مدرسه ای هم قطع نخواهد ماند.
علیرضا کاظمی در جمع خبرنگاران با بیان اینکه بدنبال 
بازگشــایی مدارس هستیم گفت: همه پای کار و تلاش 
هستیم و اولویت اول ما بازگشایی مدارس است تا کلاسی 
خالی از معلم نباشد. وی با بیان اینکه کارها خوب پیش 
می رود افزود: همیشــه کمبود معلم داشته ایم ولی این 
کمبود را پر و جبــران می کنیم.وزیر آموزش و پرورش 
درباره نحوه جبران کمبود معلم ادامه داد: همان طور که 
طی ۴۰ سال گذشته کمبود معلم جبران شده، امسال هم 

بهتر از قبل جبران می شود اما نباید نگران بود.

ساعت کار ادارات سیستان دوباره 
تغییر کرد

ســاعت کاری ادارات و دســتگاه های اجرایــی منطقه 
سیستان در روز سه شنبه ۲۰ شهریورماه ۲ ساعت زودتر 
به پایان می رسد و کاهش ساعت کاری از طریق دورکاری 
جبران می شود. بنابر تصمیم مدیریت بحران استانداری 
سیستان و بلوچستان، با توجه به صدور هشدار هواشناسی 
و به دلیل وقوع طوفان گرد و خاک و افزایش ریزگردها، 
فعالیت تمامی دســتگاه های اجرایی، ادارات، بانک ها و 
بیمه های منطقه سیستان )پنج شهرستان زابل، زهک، 
هامون، هیرمند و نیمروز( به جز مراکز خدمات رسان و 
مراکز بهداشتی و درمانی در روز سه شنبه، ۲۰ شهریور 
ماه، با دو ساعت تعجیل به پایان می رسد و کاهش ساعت 

کاری از طریق دورکاری جبران می شود.

حوادث

تصادف مرگبار در محور اردبیل - 
سرچم؛ 3 کشته و 5 مصدوم

رئیس مرکز اورژانس پیش بیمارستانی و فوریت های 
پزشــکی اردبیل گفــت: در تصــادف رانندگی ظهر 
سه شــنبه در محور اردبیل _ سرچم متاسفانه شاهد 

۳ فوتی و ۵ مصدوم بودیم .
سعید مهری اظهار کرد: سه شــنبه ۲۰ شهریورماه 
۱۴۰۳ طی تماس با اورژانس و به دنبال تصادف یک 
دستگاه خودروی پراید و پژو در جاده سرچم، ایلخچی 
به ســمت اردبیل، روبروی مجتمع رفاهی ارم کوثر، 
بلافاصله آمبولانس هــای ۱۱۵ به محل حادثه اعزام 

شدند.
وی خاطرنشان کرد: متأســفانه در این حادثه ۳ نفر 
فوت کرده و ۵ مصدوم این حادثه پس از انجام اقدامات 
اولیه درمانی توسط یک دستگاه اتوبوس آمبولانس و 
ســه دســتگاه آمبولانس فوریت های پزشکی کوثر، 
فیروزآباد و سرچم به بیمارستان های امام خمینی )ره( 

خلخال و فاطمی اردبیل منتقل شدند.

دستگیری سارق حرفه ای پس از قتل 
زن سالخورده در شهرری

فرمانده انتظامی شهرســتان ری از دستگیری مردی 
که با انگیزه سرقت از از زن سالخورده ای او را به قتل 

رسانده بود، خبر داد.
سرهنگ محمد قاسم طرهانی در تشریح جزئیات این 
خبر گفت:  ماموران کلانتری دولت آباد شــهرری در 
حین گشــت زنی در حوزه استحفاظی خود بودند که 
به مرد جوانی که در محدوده خیابان غیوری درحال 
دویدن بود مشکوک شده و رفتار او را تحت نظر قرار 
دادند. این مرد به محض مشاهده ماموران پلیس دچار 
وحشت شــده و سعی در دور شدن از آنان داشت. به 

همین دلیل نیز عملیات برای دستگیری او آغاز شد.
وی با بیان اینکه ماموران کلانتری دولت آباد پس از 
مدتی تعقیب و گریز این مرد مشــکوک را دستگیر و 
برای بررسی موضوع به کلانتری انتقال دادند، گفت:  
تحقیقات اولیه نشــان از این داشت که متهم سارق 
حرفه ای اســت چرا که تعدادی طلای مسروقه از او 
کشف شد.   همین ســرنخ کافی بود تا ماموران وارد 
مرحله دیگر از تحقیقات پلیسی شوند و در خصوص 

محل سرقت و شناسایی مالباخته تحقیق کنند.
فرمانده انتظامی شهرســتان ری ادامه داد: متهم که 
منکر هر گونه ارتکاب جرمی بود در نهایت به سرقت از 
منزل زن سالخوره ای دقایقی قبل از دستگیری اعتراف 
کرد. پــس از آن تیمی از ماموران به محل ســرقت 
مراجعه کردند که در آنجا با جســد زن سالخورده ای 

مواجه شدند.

بازداشت عامل انتشار سوالات 
آزمون وکالت

فرمانده انتظامی شهرستان ملارد از دستگیری فردی 
که اقدام به انتشار ســوالات آزمون وکالت کرده بود، 
خبر داد. سرهنگ کیانوش نورمحمدی درباره جزئیات 
این پرونده گفت: به دنبال انشار خبری مبنی بر انتشار 
ســوالات آزمون سراســری وکالت در ملارد، بررسی 
موضوع در دستورکار ویژه ماموران پلیس قرار گرفت 
و آنان با انجام  اقدامات فنی، متهم را مورد شناسایی 
قــرار دادند. وی با بیان اینکه مامــوران پس از انجام 
هماهنگی های قضایی، متهــم را در مخفیگاهش در 
ملارد دستگیر و به مقر انتظامی منتقل کردند، گفت:  
متهم تحت بازجویی قــرار گرفته و در جریان آن به 
جرم خــود اعتراف کرد. همچنین ماموران منزل این 
فرد را نیزی مورد بازرسی قرار دادند که در جریان آن 
هفت عدد تلفن همراه، یک عدد گاز افشانه غیرمجاز، 
یک هزار و ۱۰۰ دلار ارز خارجی، یک دستگاه لپ تاپ 
و یک هارد حافظه رایانه کشــف و ضبط شد.به گفته 
فرمانده انتظامی ملارد برای متهم دســتگیر شــده 
پرونده ای تشــکیل شــده و این فرد برای ادامه روند 
رسیدگی به جرم روانه دادسرا شد. همچنین تحقیقات 

تکمیلی در این خصوص در حال انجام است.

پلیس باند خانواده شیشه  فروش را 
منهدم کرد

رئیــس پلیس مبارزه با موادمخــدر تهران بزرگ از 
انهدام باند خانوادگی قاچاق مواد مخدر و روانگردان 
خبر داد.سرهنگ حسین باباپور در تشریح جزییات 
این خبر گفــت:  به دنبــال ارجــاع چندین فقره 
گزارش و شــکایات مردمی مبنی بر فروش و توزیع 
موادمخدر در شــهر تهران پرونده ای در این رابطه 
تشکیل و تیمی از ماموران پایگاه نهم پلیس مبارزه 
با موادمخدر تهران بزرگ رسیدگی به موضوع را در 
دســتورکار خود قرار دادند.وی با اشاره به اقدامات 
انجام شده از ســوی ماموران پلیس گفت: اقدامات 
اطلاعاتی و پلیســی ماموران آغاز شد تا اینکه پس 
از چندین روز تحقیقات فنی مشــخص شد اعضای 
یک خانواده که از قاچاقچیان ســابقه دار موادمخدر 
در پایتخــت هســتند، ضمن مراجعه بــه یکی از 
اســتان های جنوب شرقی کشــور اقدام به تهیه و 
انتقال موادمخدر به پایتخت کرده اند.باباپور دامه داد: 
به دنبال این موضوع ماموران با رصد دقیق فعالیت 
مجرمانه متهمان، مخفیگاه و محل سکونت آنان را 
در یک خانه مســکونی در یکی از محلات جنوبی 
شــهر تهران شناسایی کرده و برای دستگیری آنان 
اقدام به هماهنگی با مقام قضایی و اخذ مجوزهای 
لازم کردند. وی با بیان اینکه ماموران پس از چندین 
شــبانه روز رصد و پایش، بامداد روز گذشته ضمن 
ورود به مخفیــگاه متهمان، آنان را در یک عملیات 
غافلگیرانه پلیسی دستگیر و به مقر انتظامی منتقل 
کردند گفت: ماموران در بازرسی از محل دستگیری 
این افراد ۱۰ کیلوگرم مخدر روانگردان شیشــه را 

کشف و ضبط کردند.

هاشور

اخیر  ســخنان  اجتماعی:  گروه  همدلی| 
رئیس جمهــور در مــورد انتقال تهــران به 
جنوب کشور با واکنش های متفاوتی از سوی 

کارشناسان و مدیران شهری همراه بود.
»مسعود پزشکیان« رئیس جمهوری، چند روز 
قبل گفت: »تهران به عنوان پایتخت کشــور 
با مشــکلاتی دست به گریبان است که هیچ 
راه حلی جز انتقال مرکزیــت نداریم؛ کمبود 
آب، نشســت زمین، آلودگی هوا و امثال آن 
با تداوم سیاســت ها و اقداماتی که تا به حال 
اتخاذ و اجرا شــده اند، فقط تشــدید شده و 
راه حل اساسی جابه جایی مرکزیت سیاسی و 
اقتصادی کشور است. انتقال مرکزیت سیاسی 
و اقتصادی هم به این شــکل که ما خودمان 
در تهران بنشینیم و به مردم بگوییم جابه جا 
شــوند، مقــدور و ممکن نیســت، باید ابتدا 
خودمان برویم تا مردم هم دنبال ما بیایند.« 
او در بخش دیگری از ســخنانش تاکید کرده 
است که با ادامه روند فعلی حل مشکل تهران 
غیرقابل حل است. توسعه تهران با بی آبی که 
وجود دارد، هر کاری کنیم بی خود داریم وقت 

تلف می کنیم.
  این اظهارنظر مســعود پزشکیان در حالی 
عنوان شده است که سال هاست متخصصان 
درباره مشکلات شــهر تهران و کمبود منابع 
دراین شــهر نســبت به جمعیت پرشمار آن 
هشــدار می دهند. برخی راه حل را در انتقال 
پایتخت می دانند و برخی دیگر در توســعه 
متوازن در کشــور و پرهیــز از تمرکزگرایی 

ساختار سیاسی.
چمران : بی نتیجه است!

اما همانطور که گفته شــد این اظهار نظر با 
واکنش هــای متفاوتی همراه بــود. مهدی 
چمران رئیس شورای شهر تهران در خصوص 
انتقــال پایتخت، گفت: ضــرورت ندارد همه 
مسائل کشــور در تهران متمرکز باشد. بنادر 
فعالی در جنوب و شــمال کشــور داریم که 
می تواند بخش هــای عمــده ای از اقتصاد و 

صنعت کشور را هدایت می کند.
 وی بــا بیان اینکــه تابه حــال چندین بار 
دولت های مختلــف این موضــوع را مطرح 
کرده اند، اما به نتیجه مشخصی نرسید، بیان 
کــرد: زمانی که جهانگیری معاون اول بودند، 
جلساتی در این زمینه گذاشتند حتی مشاور 

هم گرفتند، ولی به نتیجه نرسید.
 به گفته چمران، چیزی که مهم است تقسیم 
مسائل کشور در همه استان ها و شهر ها است 

و به نظر این کار ضرورت دارد.
وی با بیان اینکه مشکلات تهران بزرگ است 

و یکی از آن ها کمبود آب اســت، گفت: البته 
مشکل آب در سایر استان ها و شهر های دیگر، 
حتی شهر های کناردریا هم وجود دارد و آن ها 

مشکل آب شیرین دارند.
نقد کرباسچی به سخنان پزشکیان

»غلامحســین کرباسچی« شــهردار پیشین 
تهران نیز در واکنش به اظهارنظر پزشــکیان 
گفت: »آقای رئیس جمهور گفته اند: نمی شود 
به مــردم بگوئیــم بروید و خودمــان اینجا 
بنشینیم، باید اول خودمان برویم! من عرض 
می کنم: کجا می خواهید برویــد؟! اگر آقای 
پزشــکیان در دولت خود قصد دارند مسائل 
را خارج از مباحث سیاســی و احساسی مورد 
رسیدگی قرار دهند و بر کار کارشناسی تاکید 
دارند، باید این موضوع را مورد توجه قرار دهند 
که در گذشته در شهر تهران کار کارشناسی 
زیاد انجام شــده است اما متاسفانه اداره شهر 
تهران در پیچ و خم های سیاسی افتاده است.«

به باور وی اگر در دولت چهاردهم سیاســت 
تمرکززدایی اتخاذ شــود، حداقل یک ســوم 
جمعیت تهران بدون هزینه و با منافع فراوان 
برای دولت، به ســایر مناطق کشــور منتقل 
می شــود. او به زمین های شــرکت دخانیات 
ایران در تهران اشاره و تاکید می کند: »شرکت 
دخانیات ایران این میزان زمین در تهران را به 
چه علت اشغال کرده است؟ آیا تنها در شهر 
تهران فرد ســیگاری حضور دارد؟ بهتر است 
همان جایی که توتون می کارند، سیگار را هم 

تولید کنند.
 اگر واردات ســیگار مطرح است این سازمان 
به همان نقطه ای منتقل شــود که واردات یا 
تولید انجام می شود. در حال حاضر اگر دولت 
اقدام به فروش زمین های شرکت دخانیات در 
تهران کند، تنهــا از همین طریق چه میزان 
درآمد کسب می کند؟ از طرف دیگر چه مقدار 
فضا برای خدمات شهری و امکانات برای مردم 

آزاد می شود؟«
 کرباســچی می گوید: »درباره ضرورت وجود 
بســیاری از پادگان هــا و نهادهای نظامی در 
تهران به صورت جدی تشــکیک وجود دارد. 
این ســازمان ها چه میزان فضــا را در تهران 
اشــغال کرده اند؟ وجود این نیروها در تهران 
خود به خود وجود نیروهای خدماتی را ایجاب 
می کنــد و هر نفری کــه از کارمند و… در 
تهران متمرکز شوند به تبع آن چند نفر نیروی 
خدماتی اعم از معلم، راننده، نانوا، فروشــنده 
و… باید در تهران متمرکز شــوند. بنابراین 

سیاست تمرکززدایی یک ضرورت است.«
 او به وجود اغلب دانشــگاه های معتبر دولتی 
در تهران هم اشــاره می کند: »در دولت آقای 
مهندس موسوی مصوبه ای گذرانده شد مبنی 
بر ممنوعیت گسترش واحدهای دانشگاهی در 
تهران؛ اما به این مصوبه عمل نشــد. دانشگاه 
آزاد در رأس آمد و کلی واحد در تهران مستقر 
کرد و کلی آدم ها را از اقصی نقاط کشــور به 
هوای درس خواندن به تهران کشــاندند. هر 

دانشــجویی که به تهران می آیــد بلافاصله 
خانواده او هم در تهران مســتقر می شوند. در 
واقع همه این مــوارد باعث افزایش جمعیت 

تهران شده است.«
 به گفته استاندار پیشــین اصفهان از دوران 
آشفتگی زمان جنگ و مهاجرت های بی رویه 
که آن زمان صورت گرفت که بگذریم، بعضی 
تصمیماتی که اول انقلاب گرفته شــد مانند 
دادن زمین مجانی به افراد توسط حاکم شرع 
و بنیاد مسکن و… باعث تمرکز جمعیت در 
تهران شد: »در حال حاضر در تهران هم نرخ 
بیکاری بالا اســت و هم با وضعیت نامناسب 
مســکن و کمبــود آب و بــرق و گاز مواجه 
هســتیم. اما همه این مشکلات را می توان از 

طریق تمرکززدایی از تهران رفع کرد.«
 او تاکید می کند که اگر دولت تصمیم بگیرد 
همه ۱۶۰ سازمان عمدتاً دولتی و وابسته به 
وزارتخانه ها را که تمام سوابق شــان در وزارت 
کشور بررســی شــده و هیچ ضرورتی برای 
حضورشــان در تهران نیست به مراکز اصلی 
خودش در سایر اســتان ها منتقل کند، هم 
زمینه اشــتغال و کار در این استان ها فراهم 
می شــود و هم زمینه یک توسعه منطقه ای 
و فراتهران. همچنین نارسایی ها، کمبودها و 
ترافیک کشنده تهران از بین رفته و اداره شهر 
تهران هم خیلی راحت تر انجام می شــود. اما 
چنیــن اقدامی به یک اقتدار جدی مدیریتی 

نیاز دارد.

»همدلی« از یک ایده قدیمی و تکراری  گزارش می دهد: 

بازهم »انتقال « پایتخت!

همدلی| سخنگوی قوه قضائیه با اشاره به پرونده ساخت 
هتــل ۳۰ طبقه در ولنجک گفت: بحــث قصور و تقصیر 
مســئولین مربوط مطرح اســت که تعقیــب کیفری آنها 
درخواســت و در این خصوص پرونده ای در دادگســتری 

تشکیل شده است.
اصغر جهانگیر در پاســخ به سوالی مبنی بر اینکه پرونده 
ساخت هتل ۳۰ طبقه در منطقه ولنجک که دیوان عدالت 
مصوبه شهرداری تهران را  در پی گزارش سازمان بازرسی 
باطل اعلام کرده اســت، به کجا رسید و آیا روند ساخت 
هتــل ادامــه دارد؟ گفت: در خصوص ایــن هتل با اعلام 
شکایت ســازمان بازرســی در چند محور از منظر اداری 
تخلفاتی شــده بود که مراتب با دو ویژگی اعم از تقاضای 
ابطال پروانه و دیگر برای ابطال مصوبه کمیســیون ماده 
۵ از دیوان عدالت درخواســت شده بود رسیدگی ها انجام 
شد.  ابطال مصوبه کمیسیون ماده ۵  توسط دیوان عدالت  
انجام شد و پرونده به شهرداری برای بررسی مجدد اعاده 

شد.
وی افــزود: در خصوص پروانه ســاختمان نیز پرونده در 
شعبه اول دیوان عدالت در حال رسیدگی است. همچنین 
بحث قصور و تقصیر مســئولین مربوطه مطرح اســت که  
تعقیب کیفری آنها درخواســت شــده و در این خصوص 

پرونده ای در دادگستری تشکیل شده است.
وی گفت: ساخت این ساختمان طبقاتی تا تعیین تکلیف 

نهایی متوقف شده است.
وی در پاســخ به ســوال دیگری مبنــی براینکه آیا بابک 
زنجانی آزاد شده است؟ گفت:  پس از همکاری که ایشان 
انجام داد و نسبت به رد مال اقدام  مفیدی صورت گرفت؛  
نتیجه این شــد که اعدام او به ۲۰ حبس تبدیل شــد که 
بخشی از حبس را تحمل کرده و بخشی از حبس هم  در 
حال تحمل اســت و اقدام جدیدی انجام نشده است.  اگر 
اقدامات ارفاقی در مورد شــان صورت گیرد متعاقبا اطلاع 

رسانی خواهد شد.
وی در پاســخ به ســوالی مبنی براینکه  اخیراً تعرفه های 
حق التحریر دفاتر اســناد رســمی افزایــش یافته که این 
میــزان در برخی اســناد ۱۲۰ تا ۱۵۰ درصد اســت،  در 
حالیکه بانک مرکزی هم تورم سالانه را حدود ۵۰ درصد 
اعلام کرده اســت.  مبنا و اســتدلال قانونی برای افزایش 
تعرفه های حق التحریر به میزان اعمال شــده چیســت؟ 
گفت: ماده ۵۴ قانون دفاتر اســناد رسمی مصوب ۱۳۵۴ 
و آیین نامه های مرتبــط مقرر داشــته کــه افزایش تعرفه 
حق التحریــر ثبت هر ۴ ســال یک بار بازنگری شــوند و 
متناسب با مجموع تورم ســالیانه نسبت به تعدیل تعرفه 

اقدام شود.
وی افزود: آخرین باری که تعرفه حق التحریر بازنگری شد 
ســال ۱۳۹۹ بود که بیش از ۴ ســال گذشــته است، لذا 
با درخواست ســازمان ثبت اسناد و املاک کشور موضوع 

دنبال شد.
جهانگیــر تأکید کرد: رئیس قوه قضاییه همیشــه دغدغه 
این را داشــته و تأکید کرده کــه در تعدیل هایی که برای 
افزایش قیمت ها انجام می شــود، رعایت اوضاع معیشتی 
مردم لحاظ شــود و ســازمان ثبت اســناد بر این اساس 
اقدام به تعدیل تعرفه ها کــرده و افزایش اخیر تعرفه های 

حق التحریر ثبت کمتر از مجموع تورم سالیانه است.
وی در پاســخ به ســوالی درباره فوت جوان لاهیجانی بر 
اثر ضرب و جرح او توســط پلیس، گفت: پس از اطلاع از 
موضوع، آقای صادقی نیارکی  رئیس دادگســتری استان 
شــخصا ورود کرد و با پیگیری به موقع ۵ نفر از کســانی 
در قضیه دخیل بودند دســتگیر شــده و در بازداشــتند. 
همزمان با رســیدگی به پرونــده ، نیروی انتظامی دو نفر 
اعم از  رییس پاســگاه ) که اکنون در بازداشت است(  و 
نیز فرمانده نیروی انتظامی شهرســتان لاهیجان  را عزل 

کرده است.
وی گفت: بــرای فرمانده نیروی انتظامی لاهیجان پرونده 
کیفری تشــکیل و احضار شده و تحقیقات در حال انجام 
است. هم دستگاه قضایی و هم فرماندهی نیروی انتظامی 
اهتمام لازم دارند که حقوق مردم در همه عرصه ها رعایت 
شــود تا خدایی نکرده  انجام وظیفــه آنها منجر به نقض 

حقوق شهروندی نشود.
جهانگیر افزود: ضمن اینکه نســبت بــه این واقعه اظهار 
تاســف داریم و پیگیری ها انجام  می شــود عملا همکاری 
صادقانه و مجدانه نیروی انتظامی در پیگیری این موضوع 

کمــک  میکند که این همکاری تا الان کامل بوده اســت 
تا ما شــاهد موارد مشــابه در آینده نباشیم.  باید مراقبت 
کنیــم که نیــروی انتظامی و حافظان امنیت کشــور که 
وظیفه ســنگینی دارند اگر خدایی نکرده قصور برخی از 
ماموران آنها رخ می دهد و برخورد قانونی با آنها می شود، 
این برخورد قانونی نباید به نحوی انعکاس داده شــود که 

عملکرد پلیس را خدشه دار کند. 
وی در پاســخ به ســوالی درباره آخرین وضعیت پرونده 
هواپیمای اوکراینی گفت: پس از اینکه مراحل رســیدگی 
به پرونده در ســازمان قضایی نیروهای مسلح انجام شد، 
تــلاش قوه قضاییه از ابتدا این بود که تمام جوانب عدالت 
رعایت شــود؛ لذا اگر روند پرونده طولانی شده  به خاطر 
دقت هایی اســت که انجام شده اســت.  پس از رسیدگی 
پرونده در شــعبه  ۳۲ دیوان عالی با اعلام نقص تحقیقات 
روبرو شد. پرونده به سازمان قضایی نیروهای مسلح  اعاده 

و رسیدگی ها برای رفع نقص آغاز شده است.
جهانگیر در پاســخ به سوالی در خصوص آخرین وضعیت 
پرونده چای دبش و فاطمی امین وزیر اســبق صمت بیان 
کــرد: در پرونده های مختلف به ویــژه پرونده های خاص، 
ورود دســتگاه قضایی به صورت جدی اســت و تا حصول 
نتیجه ادامه دارد. این موضوع در خصوص این پرونده نیز 

وجود دارد.
ســخنگوی قوه قضائیــه ی افزود: در ایــن خصوص فرد 
نامبــرده به همــراه قائم مقام احضار شــدند و تحقیقات 
مقدماتی انجام شــده و آخرین مرحله اخــذ دفاع از این 
آقایان انجام شده و هر دو نفر با تودیع وثیقه آزاد هستند.

وی در پاسخ  به سوالی درباره پرونده مشترک دولت و قوه 
قضاییه در راســتای مبارزه با فساد گفت: دستگاه قضائی 
همکاری تنگاتنگی در راستای مبارزه با فساد داشته است. 
شناسایی گلوگاه های فساد صورت گرفته و  بیش از ۲۱۴ 
بســتر فساد شناسایی شد و به دولت سیزدهم ارائه شد و 

پیگیری های لازم صورت گرفت.
سخنگوی قوه قضائیه بیان داشت: ۱۲ گلوگاه بسته شده و 
امکان سوء استفاده آنها دیگر وجود ندارد. در دولت جدید 
نیز شــاهد خواهیم بود که بیش از گذشــته در این بحث 
کار را جلو خواهیم برد. برای همه بخش های کشــور یک 
بسته آسیب شناسانه بســترهای فساد آماده شده و برای 
عالی ترین مقامات دستگاه ها ارسال شده و تا نتیجه گیری 
نهایی در حال پیگیری است. اولویت اقدامات پیشگیرانه از 
جمله کارهای مشترکی است که بین دولت و قوه قضائیه 
تشــکیل شده و یا در حال تشــکیل در راستای مبارزه با 

فساد است.

سخنگوی قوه قضائیه خبر داد

احضار وزیر اسبق صمت در پرونده چای دبش


